2020/8/6 文章摘要

## 基于数据挖掘分析NETO2基因在头颈鳞癌中的表达及临床意义

《**现代肿瘤医学》[ISSN:1672-4992/CN:61-1415/R] 期数:** 2019年18期 **页码:** 3223-3225 **栏目:** 论著(头颈肿瘤) **出版日期:** 2019-08-08

Title: Expression of NETO2 and its prognostic role in head and neck squamous cell

carcinoma: Evidence from data mining

作者: 余长云; 李金映; 曹 华

郑州大学第一附属医院耳鼻咽喉科,河南郑州 450052

Author(s): Yu Changyun; Li Jinying; Cao Hua

Department of Otolaryngology, the First Affiliated Hospital of Zhengzhou University, Henan Zhengzhou

450052, China.

关键词: 头颈部肿瘤; NETO2基因; 数据挖掘; 预后

**Keywords:** head and neck neoplasms; NETO2 gene; data mining; prognosis

分类号: R739.91

**DOI:** 10.3969/j.issn.1672-4992.2019.18.013

文献标识码: A

摘要: 目的:通过对相关数据库数据分析,探究头颈鳞癌组织中NETO2基因的表达情况和临床意义。方法:应用cbioprotal

在线分析平台分析TCGA 数据库中528例头颈鳞癌RNA-SEQ 数据,并结合患者的完整生存期信息,采用Kaplan-Meier 法分析NETO2变异与头颈鳞癌患者生存之间的关系。利用UALCAN数据库网站搜索NETO2在头颈鳞癌组织及癌旁组织中的表达情况,以及NETO2的相关蛋白。结果: 528例头颈鳞癌样本中有32例发生NETO2 基因变异,变异率为6%,其中扩增5例(0.9%),错义突变2例(0.4%),节段突变1例(0.2%),缺失1例(0.2%),mRNA上调23例(4.4%)。NETO2变异组总生存时间短于无变异组(P=0.009 21)。NETO2变异组无病生存时间与无变异组差异无统计学意义。NETO2 mRNA 在头颈鳞癌组织中的表达明显高于相应癌旁组织,差异有统计学意义(P < 0.001)。S100A8、S100A9表达与NETO2表达呈负相关。结论:通过分析表明,NETO2基因在头颈鳞癌组织中表达上调,与头颈鳞癌患者预后相关,提示该基因在头颈鳞癌的发生发展中起到了一定作用,将为后续的肿瘤研究提供重要理论依据。

Abstract:

Objective:To explore the expression and clinical significance of Neuropilin and tolloid-like 2 (NETO2) gene in head and neck squamous cell carcinoma (HNSCC) based on relative database analysis.Methods:Data of 528 patients with HNSCC in the TCGA database were analyzed by cbioprotal online analysis platform.Kaplan-Meier method was used to analyze the relationship between the NETO2 genetic alteration and HNSCC survival.The NETO2 gene expression level in HNSCC and paracancerous tissues,and NETO2 related proteins were obtained from UALCAN database.Results:In 528 patients,mutation of NETO2 gene was found in 32 patients with a mutation rate of 6%,amplification in 5 cases (0.9%),missense mutations in 2 cases (0.4%),truncating mutations in 1 case (0.2%),deletion in 1 case (0.2%) and mRNA upregulation in 23 cases (4.4%).Kaplan-Meier curve showed that the total survival ofpatients with NETO2 genetic alteration was significantly shorter than that in patients without NETO2 genetic alteration (P=0.009 21).There was no significant difference in the disease-free survival time between the two groups (P=0.085 4).The expression of NETO2 in HNSCC was higher than it in paracancerous tissues. The expression of S100A8 and S100A9 were negatively related with NETO2.Conclusion:Analysis showed that the expression of NETO2 gene in HNSCC was up-regulated, and its expression is associated with the prognosis of HNSCC, suggesting that this gene played an important role in the

参考文献/REFERENCES

[1] Torre LA, Bray F, Siegel RL, et al. Global cancer statistics, 2012 [J] .CA Cancer J Clin, 2015, 65(2):87-108.

development and progression of HNSCC.It would be an important theoretical support for the further research.

[2] Allen CT,Law JH,Dunn GP,et al.Emerging insights into head and neck cancer metastasis [J] .Head Neck,2013,35(11):1669-1678.

2020/8/6 文章摘要

- [3] Zhang W,St-Gelais F,Grabner CP,et al.A transmembrane accessory subunit that modulates kainate-type glutamate receptors [J] .Neuron,2009,61(3):385-396.
- [4] Stohr H,Berger C,Frohlich S,et al.A novel gene encoding a putative transmembrane protein with two extracellular CUB domains and a low-density lipoprotein class A module: Isolation of alternatively spliced isoforms in retina and brain [J] .Gene,2002,286(2):223-231.
- [5] Oparina N, Sadritdinova AF, Snezhkina AV, et al. Increase in NETO2 gene expression is a potential molecular genetic marker in renal and lung cancers [J] .Genetika, 2012, 48(5): 599-607.
- [6] Cerami E, Gao J, Dogrusoz U, et al. The cBio cancer genomics portal: An open platform for exploring multidimensional cancer genomics data [J] . Cancer Discov, 2012, 2(5): 401-404.
- [7] Gao J,Aksoy BA,Dogrusoz U,et al.Integrative analysis of complex cancer genomics and clinical profiles using the cBioPortal [J] .Sci Signal,2013,6(269):11.
- [8] Chandrashekar DS,Bashel B,Balasubramanya S,et al.UALCAN:A portal for facilitating tumor subgroup gene expression and survival analyses [J] .Neoplasia,2017,19(8):649-658.
- [9] Michishita M,Ikeda T,Nakashiba T,et al. Expression of Btcl2, a novel member of Btcl gene family, during development of the central nervous system [J]. Brain Res Dev Brain Res, 2004, 153(1):135-142.
- [10] Finelli P, Sirchia SM, Masciadri M, et al. Juxtaposition of heterochromatic and euchromatic regions by chromosomal translocation mediates a heterochromatic long-range position effect associated with a severe neurological phenotype [J] . Mol Cytogenet, 2012(5):16.
- [11] Hu L,Chen HY,Cai J,et al.Upregulation of NETO2 expression correlates with tumor progression and poor prognosis in colorectal carcinoma [J] .BMC Cancer,2015(15):1006.
- [12] Fedorova MS, Snezhkina AV, Pudova EA, et al. Upregulation of NETO2 gene in colorectal cancer [J] .BMC Genet, 2017, 18 (Suppl 1):117.
- [13] Su YJ,Xu F,Yu JP,et al.Up-regulation of the expression of S100A8 and S100A9 in lung adenocarcinoma and its correlation with inflammation and other clinical features [J] .Chin Med J (Engl), 2010, 123(16):2215-2220.
- [14] Grebhardt S, Muller-Decker K, Bestvater F, et al. Impact of S100A8/A9 expression on prostate cancer progression in vitro and in vivo [J]. J Cell Physiol, 2014, 229(5):661-671.
- [15] Yasar O,Akcay T,Obek C,et al.Significance of S100A8,S100A9 and calprotectin levels in bladder cancer [J] .Scand J Clin Lab Invest,2017,77(6):437-441.
- [16] Argyris PP,Slama ZM,Ross KF,et al.Calprotectin and the initiation and progression of head and neck cancer [J] .J Dent Res,2018,97(6):674-682.
- [17] Funk S, Mark R, Bayo P, et al. High S100A8 and S100A12 protein expression is a favorable prognostic factor for survival of oropharyngeal squamous cell carcinoma [J]. Int J Cancer, 2015, 136(9):2037-2046.

**备注/Memo:** National Natural Science Foundation of China(No.81402232);国家自然科学基金(编号: 81402232)

更新日期/Last Update: 1900-01-01